الأستاذ جمعة البهادلي هو رئيس مجلس شركة العربية لصناعات المضادات الحيوية ومستلزماتها (اكاي)

شركة عربية مساهمة انشات عام 1975 وتم افتتاح المصنع عام 1997 وتقوم بإنتاج المضادات الحيوية بأشكالها الثلاثة (الكبسولات والاشربة الجافة والحقن العضلية والوريدية) من الاصناف الرئيسة وهي (البنسلين والسيفالوسفرين) وفق أحدث مواصفات التصنيع الدوائي الجيد، وحازت منتجات الشركة على سمعة جيدة في العراق وتم تسجيل منتجاتها في عدد من الدول العربية، وتقوم الشركة بمتابعة مستجدات صناعة المضادات الحيوية والعمل على صناعة اصناف جديدة منها بما يواكب الانتاج العالمي وبما يؤهلها لدخول الاسواق العالمية مستقبلا. وخلال عام 2022 قامت الشركة بتوقيع عدد من العقود مع وزارة الصحة العراقية بالإضافة الى متابعة توقيع عقود مع القطاع الخاص، كما تم العمل على تشغيل قسم الانتاج المعقم وانتاج عدد من المنتجات المطابقة للمواصفات الحسين ايرادات ووضع الشركة، كما وتقوم الشركة باستغلال المساحات الكبيرة لأراضي الشركة للدخول بمشاريع استثمارية. يبلغ رأس مال الشركة حوالي 87.5 مليار دينار عراقي حوالي 20 مليون دينار كويتي، وتساهم اكديما بنسبة 34.06% من رأس مال الشركة. وقد بلغ اجمالي مبيعات الشركة في عام 2022 حوالي 1 مليون دينار كويتي مقارنة بحوالي 1.21 مليون دينار كويتي في عام 2021.

منتجات الشركة وطاقتها الانتاجية

كبسو لات المضادات الحيوية

انتاج الكبسولات والاشربة الجافة والحقن العضلية والوريدية

انتاج المضادات الحيوية

انتاج الاصناف الرئيسة وهي البنسلين والسيفالوسفرين

Mr. Jumaa Al-Bahadli is the Chairman of the Board of the Arab Company for Antibiotics and its Requirements (ACAI).

The company is a joint-stock Arab company established in 1975, with its factory inaugurated in 1997. It produces antibiotics in three forms: capsules, dry syrups, and intramuscular and intravenous injections, focusing on key products such as penicillin and cephalosporins, according to the latest Good Manufacturing Practice (GMP) standards. The company's products have earned a good reputation in Iraq and have been registered in several Arab countries. The company continues to monitor developments in the antibiotic industry and works on producing new types of antibiotics that keep pace with global production, positioning it for future entry into international markets.

In 2022, the company signed several contracts with the Iraqi Ministry of Health, as well as pursued contracts with the private sector. The company also worked on operating its sterile production department and manufacturing several products in line with specifications to improve its revenues and position. Additionally, the company is utilizing its large land area for potential investment projects. The company's capital is approximately 87.5 billion Iraqi dinars, or about 20 million Kuwaiti dinars, with ACDIMA holding a 34.06% stake in its capital. In 2022, the company's total sales amounted to about 1 million Kuwaiti dinars, compared to approximately 1.2 million Kuwaiti dinars in 2021. The company reported a net loss of about 1.21 million Kuwaiti dinars in 2022, compared to a loss of about 1.27 million Kuwaiti dinars in 2021.

The company's products and production capacity:

- Antibiotic Capsules: Production of antibiotic capsules.
- **Dry Syrups and Injectable Forms:** Production of dry syrups, intramuscular and intravenous injections.
- Antibiotic Production: Manufacturing of antibiotics.
- Main Products: Production of key antibiotics, including penicillin and cephalosporins.